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19. styregruppemøde for FACS Core Faciliteten 

Skype møde 
  
Til stede: Thomas G. Jensen, Erik Østergaard Jensen, Bjarne Møller, Mikkel 
Steen Petersen, Uffe Birk Jensen og Charlotte Christie Petersen 
 
Afbud: Per Höllsberg, Jørgen Frøkiær og Peter Hokland 

 
 
1. Valg af ordstyrer og referent 

Charlotte blev valgt som ordstyrer og referent. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 

 
3. Gennemgang og godkendelse af Årsrapport 2019 

Charlotte gennemgik årsrapporten for 2019 og den blev godkendt. 
Charlotte skal skrive til facilitetens brugere, at de skal sende relevante materials 
& methods sektioner samt relevante artikel afsnit til gennemlæsning i FACS Core 
inden publikation. Det tydeliggøres, at dette er krav fra institutlederne med 
henblik på at kvalitetssikre de flowcytometriske data der udgår fra FACS core. 
Endelig skal FACS core nævnes i acklowledgements. 
 

4. Status på økonomi 
Regnskab 2019 og Budget 2020 blev gennemgået på sidste styregruppemøde. 
Budget 2020 blev vist igen, for at vise at budgettet stadig holder, på trods af 
Corona-nedlukning i foråret. 
 

5. Revidering af statutter for FACS Core  
Statutter blev gennemgået og der blev lavet flere opdateringer af dokumentet. 
Reviderede statutter rundsendes til gennemlæsning inden godkendelse/underskrift 
af institutledere. 
 

6. Styregruppens sammensætning per 6/10 2020 
Punktet tager Thomas med Jørgen. Thomas informerer efterfølgende om 
sammensætningen. 

 
7. Status for alle instrumenter i core faciliteten 



Alle instrumenter blev gennemgået. Cellesorterne er nu 10 år gamle; de er stadig 
stabile, men bør snart udskiftes. For at forblive en enhed med ”state-of-the-art” 
udstyr, skal der snarest nye sortere og nye analyseinstrumenter til.  
 

8. Helios instrumentet (”masse-cytometri”) 
Søren Paludan køber et Helios instrument per 1/11. Ligeledes har han ansat en 
AC-TAP per 1/11 i en 18 måneders stilling til at få teknologien op at køre.  
Holdningen fra styregruppen er, at vi ser tiden an og ser hvor mange forskere, der 
er interesserede i teknologien, inden der tages beslutning om, hvorvidt 
instrumentet skal med i FACS core eller ej. 
 

9. 10-års jubilæum  
Jubilæet udskydes et eller to år. Ønsket er at holde et seminar med korte oplæg fra 
gamle og eksisterende brugere, samt at få en foredragsholder udefra til at inspirere 
os i forhold til, hvor teknologien er på vej hen. 

 
10. Fremtidsplaner for FACS Core Faciliteten 

a. Bemanding  
Ny dygtig bioanalytiker, Sune, startet 1/9 2020 

b. Fondsansøgning  
NNF-ansøgning for infrastruktur ude, svar ventes nu. Hvis svar er negativt 
vil Bjarne hjælpe med ansøgning til sorter i sikkerhedskabinet. 

c. Instrumenter  
Der er behov for sorter i sikkerhedskabinet, flere forskere efterspørger 
denne mulighed. Den teknologiske udvikling i feltet er høj, så nye 
instrumenter ønskes. 

d. Satellitenhed på AUH  
Forum i AUH forventes klar sommer 2022, der er ønske fra bl.a. Niels 
Jessen om, at vi laver en satellitenhed der. Der snakkes om, der også skal 
lave en satellitenhed på MBG. Vi kan se på Biomedicin, at nærhed betyder 
noget – faciliteten har fået flere nye interne brugere efter flytning til Skou 
bygningen i 2019. 

 
11. FACS Core og udenlandsk samarbejde med firmaer og med 

patentmuligheder  
Punktet udgik, da Peter Hokland, der havde bedt om at få dette punkt på 
dagsordenen, var forhindret i at deltage. 

 
12. Næste møde  

Charlotte indkalder til møde sidst i februar 2021. 
 

13. Eventuelt 
Ingen punkter. 


